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محمد علیخانی رئیس کمیسیون حمل و 
نقل و ترافیک شورای شهر تهران در نامه ای 
به پیروز حناچی شهردار تهران نسبت به 
افتتاح زود هنگام خط ۶ مترو هشدار داد 
و اظهار کرد: خط ۶ و ۷ مترو ایمن نیست 
و ۹ کیلومتر از خط ۶، به جای ۷ 
هواکش فقط یک هواکش دارد.

تجهیزات  کرد:  تصریح  وی 
برق خط ۶ آماده نیست؛ 
خط  برق  از  ناچار  به 

ایستگاه،  در ۳  و  شد  خواهد  استفاده   ۴
هواکش ها به طور کامل نصب نشده اند، لذا 
قبل از افتتاح، تأییدیه ایمنی این دو خط 

را به کمیسیون عمران شورا ارسال کنید.
متن این نامه به شرح ذیل است:

به عدم وصول پاسخ  با عنایت  »احتراما، 
نامه ارسالی به شماره 1۶0/۳81۴8 مورخ 
ایمن  و  نواقص  با  رابطه  در   ۹۷/12/25
به  توجه  با  و  مترو   ۷ و   ۶ خط  نبودن 
واصله متاسفانه در ۹ کیلومتر  گزارشات 

هفت  جای  به   ۶ خط  جنوبی  بخش 
هواکش تنها یک هواکش راه اندازی شده 
و همچنین پست برق بخش جنوبی خط 
۶ هم بعلت آماده نبودن تجهیزات مربوطه 
در مدار قرار نخواهد گرفت و به ناچار از برق 
خط ۴ استفاده خواهد شد لذا امکان بهره 
برداری بصورت کامل وجود نخواهد داشت 
و سر فاصله قطارها بالای ۳0 دقیقه خواهد 
بود. مضافا در هر ایستگاه که مورد بهره 
برداری قرار میگیرد می بایست سه هواساز 

تونل  نیم  مسافرین،  سکوی  به  مربوط 
شمالی و نیم تونل جنوبی جهت دمش 
هوای بیرون به داخل ایستگاه راه اندازی 
شود که در ۳ ایستگاه که قرار است روز 
یکشنبه افتتاح شود متاسفانه بصورت کامل 
نصب نشده و عملا کارایی لازم را نخواهد 
داشت. لذا خواهشمند است دستور فرمایید 
قبل از هرگونه افتتاح و بهره برداری تاییدیه 
این کمیسیون  به  ایمنی خطوط مذکور 

ارسال گردد.«

هشدار جدی عضو شورای شهر به شهردار تهران پیش از افتتاح خطوط جدید مترو؛

علیخانی: خط 6 و 7 مترو ایمن نیست ! 

بدرقه پیکر جمشید مشایخی زیر نم نم باران

نصیریان: جای 
مشایخی پُر نمی شود

گزارش »دنیای هوادار« از مراسم تشییع پیکر زنده یاد »محمد ابراهیم رنجبر«؛ 

رنجبر در یادها و خاطره ها زنده می ماند

»دنیای هوادار« هجرت عضوی از خانواده مطبوعات، 
محمد ابراهیم رنجبر که سالم و ساده زیست و همواره 
صادق و صبور بود را به جامعه مطبوعات کشور و 
خانواده وی تسلیت و تعزیت گفته و از ایزد منان 

برایشان آمرزش و علو درجات مسئلت می نماید.
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خبر

محمد ابراهیم رنجبر در چهارم اسفند 
سال 1۳0۷ در شهر بابل چشم به جهان 
گشود. وی دوساله بود که پدر و مادرش 
از یکدیگر جدا شدند و پس از چند سال 
زندگی با نامادری و در سن ۹ سالگی، به 
قصد یافتن مادر و خواهرش از بابل به 

سمت تهران آمد.
مادرش  خانه  در  آنها،  یافتن  از  پس 
از  یکی  اینکه  تا  داد  ادامه  زندگی  به 
خانه،  آن  فروش  روزنامه  همسایگان 
محمد ابراهیم را به شاگردی پذیرفت و 
خیابان استامبول و لاله زار تهران محل 

فعالیت این پسرک نوجوان شد.
جایی  به  حرفه  این  در  وی  مهارت 
رسید که نام روزنامه هایی را بر زبان 
می آورد که حتی به گوش برخی ها 
هم نرسیده بود. از جمله این روزنامه 
ها می توان به خدنگ، جهان امروز، 
جوانمردان، جمعه، خراسان، اطلاعات 

و کیهان اشاره کرد.
مرحوم رنجبر خاطرات چندین ساله 
خود را در کتابی به نام  »خاطرات یک 
روزنامه فروش« به رشته تحریر درآورد 
و کتاب دیگری نیز با نام »۷۶ سال با 
مطبوعات« از وی به یادگار مانده است 
که این کتاب ها نمونه های خوبی از 
ایران  مطبوعات  تاریخ شفاهی  روایت 

هستند.
محمد ابراهیم رنجبر از پیشکسوتان خانه 
مطبوعات استان البرز بود و نام وی به 
عنوان قدیمی ترین روزنامه فروش جهان 
ثبت  به  گینس  رکوردهای  کتاب  در 
رسید. از این پیشکسوت رسانه، ۶ فرزند 

به یادگار مانده است.

شهبازی: رنجبر در یادها و
خاطره ها زنده می ماند

عزیزالله شهبازی، استاندار البرز در مراسم 
قدیمی  رنجبر  محمدابراهیم  تشییع 
ترین روزنامه فروش جهان ضمن عرض 
تسلیت در گفتگو با خبرنگار »دنیای 
هوادار« گفت: مرگ پایان زندگی نیست، 
بلکه آغاز زندگی جاودان است. به ویژه 
برای ابراهیم رنجبر که  کارنامه درخشان 
و رسانه ای او نشان داد که او در یادها و 
خاطره ها زنده می ماند. : خبر درگذشت 
قدیمی ترین روزنامه فروش کشور که 
به عنوان رکوردار گینس پرسابقه ترین 
روزنامه فروش جهان هم بودند، موجب 

تاسف شد.
وی ادامه داد: ما همه در اینجا جمع 
های  چهره  از  دیگر  یکی  تا  شدیم 
رسانه ای را بدرقه کنیم، چرا که مرگ 

پایان زندگی نیست، بلکه آغاز زندگی 
جاودان است. به ویژه ابراهیم رنجبر که  
کارنامه درخشان و رسانه ای او نشان داد 
که او در یادها و خاطره ها زنده می ماند.
این  فقدان  اینجانب  افزود:  شهبازی 
شهروند فرهیخته و ارزشمند البرزی، 
را به اهالی مطبوعات و روزنامه نگاران به 
ویژه خانواده آن مرحوم تسلیت عرض 

می کنم.

مقدم: وی فردی فرهیخته، باانگیزه 
و منصف و خوش اخلاق بود

ناصر مقدم مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان البرز در خصوص ویژگی 
های اخلاقی قدیمی ترین روزنامه فروش 
جهان اظهار داشت: وی فردی فرهیخته، 
باانگیزه، منصف، خوش اخلاق، خوش 
برخورد و دارای پشتکار بسیار و اطلاعات 
عمیقی در حوزه های گوناگون فرهنگی، 

اجتماعی و سیاسی بود.
رنجبر  ابراهیم  محمد  کرد:  بیان  وی 
تمام خاطراتش را با ذکاوت خاصی که 
در وجودش نهفته بود در قالب سه جلد 
کتاب به رشته تحریر درآورد که این اثر 

از ارزش بسیاری برخوردار است.
مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 
رسالت  کرد:  تصریح  البرز  استان 
خبرنگار زمانی خود را نشان می دهد 
و  باشد  انصاف  و  اخلاق  با  که همراه 
اخلاق  رعایت  توانند  می  خبرنگاران 
و انصاف در حوزه رسانه را از مرحوم 
بیاموزند و آن را سرلوحه کار  رنجبر 

خود قرار دهند.

نوروزی فر: رنجبر افتخار بزرگی 
برای استان البرز و کشور بود

ابراهیم نوروزی فر رئیس سازمان بسیج 
رسانه استان البرز هم در مراسم تشییع 

جهان  فروش  روزنامه  ترین  قدیمی 
و  فرهنگ  اصحاب  به  تسلیت  ضمن 
رسانه مطرح کرد: وی در تمام برنامه 
بسیج  سازمان  در  شده  برگزار  های 
رسانه و خانه مطبوعات شرکت می کرد 
و سالیان بسیار خوبی را در کنار ایشان 

سپری کردیم.
وی اظهار داشت: مرحوم محمد ابراهیم 
در  افراد  ترین  قدیمی  از  یکی  رنجبر 
زمینه رسانه و مطبوعات و نیز افتخاری 
برای استان البرز و کشور بود؛ از دست 
دادن این عزیز بزرگوار برای جامعه رسانه 

بسیار ناراحت کننده بود.
مرحوم  کرد:  خاطرنشان  فر  نوروزی 
رنجبر با تجربه 80 ساله خود می توانست 
از جایگاه بهتری در کشور برخوردار باشد 
اما با تواضع و از خودگذشتگی جای خود 
را به جوانان داد که از این موضوع می 

توان درس بزرگی گرفت.

خیلدار: افتادگی و مردم داری از 
جمله ویژگی های مرحوم رنجبر 

بودند
پارلمانی  معاون  مشاور  خیلدار،  علی 
وزارت ارشاد در مراسم تشییع مرحوم 
کوتاهی  زمان  مدت  در  گفت:  رنجبر 
ایشان را می شناختم، شخصیت  که 
ویژه ای را در وی دیدم. با توجه به اینکه 
انسان در هر زمان و شرایطی می تواند 
در زمینه اطلاع رسانی فعالیت کند، می 
تواند الگوی بسیار خوبی برای اصحاب 

رسانه باشد.
داری  مردم  و  افتادگی  افزود:  وی 
مرحوم از جمله ویژگی های بارز ایشان 
بودند و یکی از ارزوهای این بزرگمرد 
اصحاب  میان  وحدت  و  همبستگی 

رسانه بود.
ارشاد  وزارت  پارلمانی  معاون  مشاور 

مطرح کرد: مرحوم رنجبر خاطراتش 
را با قلمی ساده، شیوا و روان به رشته 
با هر  تحریر درآورده که هر شخصی 
سطح سوادی می تواند از خواندن آثار 

ایشان لذت ببرد.
و  شفافیت  صداقت،  گفت:  خیلدار 
یکرنگی در رفتار مرحوم مشاهده می 
شد و با وجود سختی هایی که متحمل 
شده بود، می توان درس مقاومت را از 

وی آموخت.

تقی نژاد: عشق و علاقه به کار را 
همواره به یدک می کشید

مدیرعامل شرکت گاز استان البرز گفت: 
مرحوم ابراهیم رنجبرعشق و علاقه به 
کار و پشتکار را همواره به یدک می 
کشید و لحظه ای خسته کار نویسندگی 

نمی شد.
حسین تقی نژاد مدیر عامل شرکت گاز 
استان البرز در حاشیه مراسم تشییع 
رنجبر  محمدابراهیم  یاد  زنده  پیکر 
»دنیای  با خبرنگار  گفتگو  در  امیری 
هوادار« گفت: وی از جمله انسانهایی 
به شمار می رفت که عشق و علاقه 
به کار و پشتکار را همواره به یدک می 
کشید و لحظه ای خسته کار نویسندگی 

نمی شد.
وی ادامه داد: شنیدن خبر درگذشت 
فهیخته گرانمایه واستاد توانا ، مرحوم 
محمدابراهیم رنجبر امیری باهمه عشق 
و علاقه اش به درست زندگی کردن 
ومشق عشق گرفتن ودادن به جامعه، 

باعث تاسف و تاثر عمیق است.
مدیر عامل شرکت گازاستان البرز اظهار 
کرد: آن مرحوم در طول حیات پرثمر  
خویش، مهربانانه و متعهدانه و بر اساس 
بینشی عمیق قلم زد و سرمشق نسل 

بعدی خودگشت. 
تقی نژاد در ادامه با اشاره به ویژگی ها و 
ابعاد شخصیتی آن مرحوم، شجاع بودن، 
مردم داری و مردی از جنس مردم را 
از ویژگی های برجسته زنده یاد رنجبر 

برشمرد.
پیکر این عزیز از دست رفته با استقبال 
اصحاب  و  استانی  مسئولان  باشکوه 
رسانه و نیز ضجه های سوزناک خانواده 
داغدارش در قطعه نام آوران واقع در 

بهشت سکینه کرج آرام گرفت.

گزارش »دنیای هوادار« از مراسم تشییع پیکر زنده یاد »محمد ابراهیم رنجبر«؛ 

رنجبر در یادها و خاطره ها زنده می ماند
تقی نژاد: عشق و علاقه به کار را همواره به یدک می کشید

گزارش »صداوسیما« از یک عمر فعالیت زنده یاد محمد ابراهیم رنجبر

دانلود کنید

فرماندار فردیس:
رونق تولید با حمایت تولیدکنندگان 

میسر می شود

نوروزی رهبر معظم  بیانات  به  اشاره  با  فردیس  فرماندار 
انقلاب گفت: تحقق شعار رونق تولید در گام اول با حمایت 

تولید کنندگان انجام می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« ، ابوالفضل اینانلو روز گذشته در 
نشست شورای اداری شهرستان فردیس در سالن همایش 
در  باید  ،افزود:  فردیس  یک  منطقه  ایثارگران شهرداری 
راستای تحقق و اجرایی شدن شعار امسال تلاش کنیم 
چرا که رونق تولید نیازمند مقدماتی است که توجه به آنها 

ضروری است.
وی اضافه کرد: مجموعه شورای تامین شهرستان فردیس 

آماده انجام مقدمات برای تحقق شعار سال است.
وی افزود: امیدوارم این سال با هدایت های رهبر معظم 

انقلاب اسلامی کشور را در مسیر پیشرفت قرار دهد.
اینانلو با اشاره به کمک های مردم فردیس به سیل زدگان 
گفت: این مردم در موارد مختلف در صحنه ها حضور 

داشته اند.
وی با اشاره به اینکه کمک های مردمی در ارگان های 
شود،افزود:  می  آوری  جمع  فردیس  شهرستان  مختلف 
استان البرز به عنوان استان معین خوزستان تعیین شده 

است و در این راستا باید تلاش کنیم.

نماینده مردم کرج در مجلس:
شهرستان های استان البرز فاقد 

سند مدیریت بحران هستند
نماینده مردم کرج، فردیس و اشتهارد در مجلس شورای 
اسلامی گفت: در تمام شهرستان های استان سند مدیریت 

بحران نداریم.
اداری  محمدجواد کولیوند روز شنبه در نشست شورای 
شهرستان فردیس در سالن همایش ایثار شهرداری فردیس 
،افزود: باید اقدامات لازم در این خصوص انجام شود تا در 

مواقع بحرانی بدانیم چه کاری باید انجام دهیم.
وی اضافه کرد: سیل تلنگری به مسئولان بود تا بدانند کارها 
باید با مطالعه انجام شود اتفاقات رخ داده در سیل اخیر 
نشان می دهد در ساخت و ساز ها توجه مطلوبی به قوانین 

نداشته ایم.
کولیونداظهار داشت: کمک های مردمی در استان های 
مختلف کشور آماده است باید به دنبال راه های جدید برای 

مقابله با بحران باشیم.
ایجاد بحران های  به دنبال  نماینده گفت: برخی  این 
بحران  این  با  مقابله  کلید  و  در جامعه هستند  روانی 
صداقت است برخی از دستگاه ها به خوبی در این راستا 

اقدام کرده اند.
کولیوند با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب اسلامی نسبت به 
ارائه سندی برای بعد از چهل ساله دوم اقدام کرده است 
گفت: همگان باید به این سند بپردازند و به خوبی روی 
آن مانور دهند و مطالعه کنند تا بتوانیم چرخه زندگی را به 

سمت اهداف این سند پیش ببریم.

خبر
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3 اقتصادی

از  همیشه  آنلاین  فضای  در  اعتمادسازی 
اهمیت بسیار زیادی برای برندها برخوردار 
بوده است. در عمل اگر مردم به شما اعتماد 
نداشته باشند، چرا باید از شما بخرند؟ اما 
مسئله این است که واقعاً اعتماد به برند یعنی 
چی؟ و این معنا در سال های اخیر با ظهور 
و گسترش شبکه های آنلاین بسیار پیچیده 
شده است، جایی که مخاطبین تنها یک 
نمایه یا آواتار ساده و چند خط متن بیشتر 

نیستند.
تا چند سال پیش تنها لازمه اعتمادسازی 
از  گوگل  کردن  مجاب  آنلاین؛  فضای  در 
بهینه سازی  ساده  روش های  برخی  طریق 
نام وب سایت شما در صفحه  قراردادن  به  
اول نتایج بود که با تهیه محتوای مملو از 
از  برخی کلمات کلیدی و تعدادی لینک 
وب سایت های دیگر به راحتی قابل اجرا بود 
بالقوه در حجم  این گونه تمام مشتریان  و 
بالا به سراغ وب سایت شما آمده و در آن از 
صفحه ای به صفحه دیگر حرکت می کردند. 
در آن زمان قرار داشتن در صفحه اول نتایج 
گوگل برای تائید شدن شما به عنوان یک برند 
معتبر و قابل اعتماد کافی بود، اما اکنون دیگر 

جذب این اعتماد به این سادگی ها نیست.
این موضوع از زمانی شدت گرفت که گوگل 
الگوریتم مورداستفاده خود تحت عنوان پاندا 
را به روزرسانی کرد و پس  از آن تغییرات در 
این الگوریتم و دیگر الگوریتم ها پی  در پی 
می آمدند و اینگونه گوگل وزن بیشتری بر 
روی کیفیت محتوای منتشرشده به عنوان 
برند  بودن  اعتماد  قابل   نشانه های  از  یکی 
زیاد  تکثیر  دلیل  به  امروزه  اما  داد.  قرار 
شبکه های اجتماعی، نقاط ارتباطی بین برند 
و مصرف کننده که می توانند موجب موفقیت 
یا نابودی یک برند شوند، بسیار افزایش  یافته 
است و درنتیجه برندها هرگز قادر به کسب 
درک درستی از شخصیت مخاطبین خود 
نیستند و درنتیجه کمتر می توانند نسبت 
به خود اعتماد کسب کنند، چراکه اغلب 
مصرف کننده ها بر روی این شبکه ها هویتی 
جعلی داشته، تصاویری گرافیکی دارند یا 
نظرات خود را در کمتر از 1۴0 حرف منتشر 

می کنند )که البته محدودیت این مورد آخر، 
مدتی است که از شبکه توییتر حذف شده 

است(.
در این میان تبلیغات هدفمند و ایجاد اعتماد 
در میانه نگرانی های بسیار زیاد و در حال 
افزایش در رابطه با حریم خصوصی تبدیل 
به یک میدان مینی شده که عبور از آن به 
هدایت بسیار زیادی نیاز دارد. با این  وجود 
فی البداهه  استراتژی  با  برندها  از  بسیاری 
وارد این عرصه می شوند و بدتر از آن اینکه 
اندازه های کوچک  در  یا  میدانی  مطالعات 
بسیار اندکی در رابطه تعاملات مردم در این 
شبکه ها انجام  شده است تا به عنوان کمکی 
به برندها جهت شناخت بهتر مشتریان بالقوه 

خودشان مورداستفاده قرار بگیرد.
نکته مهم اینکه این موارد مانند قراردادن 
ضمانت  الکترونیک،  اعتماد  نماد  مثلاً 
تعویض یا بازگشت پول و ... نیست، بلکه 
موارد و نکته های کوچکی هستند که هر 
برندی می تواند بصورت آنلاین انجام دهد و 

تفاوت های بسیار زیاد آنها را شاهد باشد:
در  اعتماد  روانشناسی  از  اطلاع   )1
شبکه های اجتماعی برای برندها بسیار 

مهم است:
در سال های  مختلف  مطالعات  از  تعدادی 
اخیر نشان داده اند که برخی کاربران در سطح 
شبکه های اجتماعی بدون داشتن اطلاعات 
دقیق تمایل به اظهارنظر و قضاوت در رابطه 
با برندها دارند. گاهی این موضوع ناشی از 
اعتبار پایین و ضعیف آن هاست و درنتیجه 
برای پوشش دادن این موضوع با نمایه ها یا 
پروفایل های غیرحقیقی اقدام به درج نظراتی 
عمل  در  که  می کنند  شبکه های  این  در 
ارزشی ندارد. اینکه دیگر کاربران تا چه حد 
نظرات این دسته از افراد را باور می کنند، خود 
جای حدس زدن دارد. مطمئناً تمام نظرات 
در این فضای آنلاین توسط دیگر کاربران 
معتبر شناخته نمی شود، اما اینکه یک برند 
به خوبی این افراد را شناخته و رفتار آنها را 
این شبکه ها زیر نظر داشته باشد، از اهمیت 

به نسبت زیادی برخوردار است.
همواره باید توجه داشت که کیفیت دنبال 
کنندگان و نه کمیت آن ها، برای برندی که 
در پی کسب اعتماد مخاطبان خودش است، 
از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است. اینکه 
یک یا چند کاربر در مورد عملکرد یک برند 
اظهارنظر کند، که طبیعتاً تا حدودی ناشی 
از تعدد کاربران است، آن قدر که برای آن 
برند موجب زیان می شود، سودی را موجب 

نمی شود.
2( مردم در این فضا تمایل به اعتماد به 
برندی دارند که خودش را در ارتباط و 

تعامل با آنها قرار می دهد:
فضای  در  موردبحث  موضوعات  جریان 
مردم  و  نمی کند  برای کسی صبر  آنلاین 
خیلی سریع از موضوعی به موضوعی دیگر 
حرکت می کنند. پس فقط و فقط زمانی 
پاسخ منتشرشده از طرف یک برند ارزش 
و اهمیت دارد که پاسخی به موقع و مرتبط 
باشد؛ چراکه تحقیقات مختلف نشان داده 
است قدرت پاسخ دهی یک برند در این فضا 
یکی از شاخصه های مهم قابل  اعتماد بودن 
یک برند است. همیشه یک پاسخ سریع و 
کوتاه به سؤال یا نظر مصرفی کننده بهتر از 

یک پاسخ طولانی اما دیرهنگام است.
این  به  پاسخ دهی  در  اگر هم گاهی  البته 
ممکن  بکشد،  طول  زیادی  زمان  موارد 
است دلایل خوب و قابل توجیهی هم برای 
برندها وجود داشته باشد. ازجمله اینکه به 
مختلف،  اجتماعی  تعدد شبکه های  دلیل 
امروزه مسئولین و اداره کنندگان شبکه های 
اجتماعی این برندها دارای ایمیل آدرس های 
مختلفی برای هر یک از این شبکه ها هستند 
که اعلان های لازم برای هر یک نظر یا سؤال 
و ... به هر یک از آن ها ارسال می شود. پس 
یکی از ساده ترین کارها در این رابطه استفاده 
از یک آدرس ایمیل برای ثبت نام و کنترل 
و مدیریت تمام این شبکه ها می تواند راه حل 

کار باشد.
همچنین باید توجه داشت که مخاطبین ما 
برای هر سؤال و نظری که درج می کنند یا 
ارسال می کنند، توقع دریافت پاسخ دارند و 
درج یک پاسخ یا حتی یک پسُت به معنای 
پاسخ گویی به همه مخاطبین نیست. مثلاً اگر 
تولد شماست و افراد بسیار زیادی اقدام به 
درج جمله یا تبریکی با اشاره به شما کرده اند، 
درج یک پست یا پاسخ کلی به همه آن ها بر 
روی آن شبکه یا حتی بر روی یک شبکه 
دیگر و انتظار دیده شدن آن توسط کلیه 

مخاطبین، انتظاری بسیار نابجا است.
3( مردم در این فضا تمایل به اعتماد به 
برندی دارند که خودش را در ارتباط و 

تعامل با آنها قرار می دهد
فضای  در  موردبحث  موضوعات  جریان 
مردم  و  نمی کند  برای کسی صبر  آنلاین 
خیلی سریع از موضوعی به موضوعی دیگر 
حرکت می کنند. پس فقط و فقط زمانی 
پاسخ منتشرشده از طرف یک برند ارزش 
و اهمیت دارد که پاسخی به موقع و مرتبط 
باشد؛ چراکه تحقیقات مختلف نشان داده 
است قدرت پاسخ دهی یک برند در این فضا 
یکی از شاخصه های مهم قابل اعتماد بودن 
یک برند است. همیشه یک پاسخ سریع و 
کوتاه به سؤال یا نظر مصرفی کننده بهتر از 

یک پاسخ طولانی اما دیرهنگام است.
این  به  پاسخ دهی  در  اگر هم گاهی  البته 
ممکن  بکشد،  طول  زیادی  زمان  موارد 
است دلایل خوب و قابل توجیهی هم برای 
برندها وجود داشته باشد. ازجمله اینکه به 
مختلف،  اجتماعی  تعدد شبکه های  دلیل 
امروزه مسئولین و اداره کنندگان شبکه های 
اجتماعی این برندها دارای ایمیل آدرس های 
مختلفی برای هر یک از این شبکه ها هستند 
که اعلان های لازم برای هر یک نظر یا سؤال 
و ... به هر یک از آن ها ارسال می شود. پس 
یکی از ساده ترین کارها در این رابطه استفاده 
از یک آدرس ایمیل برای ثبت نام و کنترل 
و مدیریت تمام این شبکه ها می تواند راه حل 

کار باشد.
همچنین باید توجه داشت که مخاطبین ما 
برای هر سؤال و نظری که درج می کنند یا 
ارسال می کنند، توقع دریافت پاسخ دارند و 
درج یک پاسخ یا حتی یک پسُت به معنای 
پاسخ گویی به همه مخاطبین نیست. مثلاً اگر 
تولد شماست و افراد بسیار زیادی اقدام به 
درج جمله یا تبریکی با اشاره به شما کرده اند، 
درج یک پست یا پاسخ کلی به همه آن ها بر 
روی آن شبکه یا حتی بر روی یک شبکه 
دیگر و انتظار دیده شدن آن توسط کلیه 

مخاطبین، انتظاری بسیار نابجا است.
4( سلسله مراتبی برای پیام های یک 
برند مورد اعتماد وجود دارد که اغلب از 

آن غافل هستند
برای ایجاد اعتماد، توجه داشته باشید که 
استفاده از فرمت ویدئو به  مراتب بهتر از فرمت 
صوتی بدون تصویر، و فرمت فایل صوتی بهتر 
از پنجره گفتگو آنلاین و البته پنجره گفتگو 
آنلاین بهتر از یک متن خالی در قالب یک 
پست در این فضا است. چرا این چنین است؟ 
منطق پشت آن به نظر تا حدودی احساسی 
به نظر می آید. مردم اصولاً به چیزی اعتماد 
می کنند که گفته می شود و البته در این گفته 
شدن، چگونه گفته شدن از اهمیت بسیار 
بیشتری برخوردار است. مثلاً در ویدئو زبان 
بدن استفاده شده توسط سخنگو در ارتباط با 
جلب اعتماد مشتری و مخاطب بسیار اهمیت 
داشتن  یا  فرد  نشستن  دارد. مثلاً خشک 
عصبی  از  نشان  می تواند  یک باره  حرکات 
بودن فرد باشد، یا لحن زیبا وی می تواند 
از اعتبار مجموعه وی باشد. هرقدر  نشان 
تعداد ویدئوهای درج شده بیشتر باشد، میزان 
اعتبار قابل کسب توسط برند بیشتر و بیشتر 
می شود. اما در نبود ویدئو، فایل صوتی برای 
مخاطبین همین اثر را داشته و در القاء اعتبار، 
صداقت، رک گویی یا لحن دوستانه فرد بسیار 
کمک می کند. اما اگر فایل صوتی هم ممکن 

نبود، استفاده از پنجره گفتگو آنلاین که با 
هر بار صحبت ظاهرشده و حذف می شود، 
احتمال بیشتری برای کاربر مبنی بر وجود 
یک انسان حقیقی در پشت این تشکیلات 
را می دهد که موجب ایجاد اعتماد دوطرفه 

می شود.
البته این مورد دقیقاً نکته ای است که بسیار از 
برندها موفق و مطرح به آن بی توجه هستند. 
سؤال مهم در این بخش البته از شماست، 
که آیا یک مشتری ناراضی به هر دلیلی، با 
دیدن یک متن عذرخواهی و توضیح از برند 
بر روی سایت یا شبکه های اجتماعی وی 
راضی می شود و آیا بازهم اعتماد نسبت به 
زمانی که  را حفظ می کند، خصوصاً  برند 
بخش زیادی از اعتماد ما نسبت به برندها از 
زبان بدن و لحن صحبت افراد ظاهرشده در 

ویدئوها ناشی می شود.
اعتمادبودن  مورد  دهید  اجازه   )5
برندتان از طریق عمل و تجربه ثابت 

شود، نه با کلام و حرف
برخلاف باور عموم، این وظیفه برند نیست که 
در شبکه های اجتماعی در مورد تعهد، ارزش 
و مسئولیت برند صحبت کند. بلکه این وظیفه 
برند است که فضایی را برای تجربه شدن این 
ارزش ها برای مردم ایجاد نمایند. مردم زمانی 
می توانند یک برند را به صورت تجربه کنند 
که فرصت قرار گرفتن در اجتماعات آنلاین 
و دیدن و شنیدن بطن سخنان و نظرات 
دیگران در رابطه با آن برند را داشته باشند. 
این اجتماعات موجب مقید و متعهد ساختن 
را فراهم کرده،  اعضای قرارگرفته در خود 
ارزش های برند را تحکیم می بخشد و فرصتی 
را برای برند ایجاد می کند تا از این طریق 
ارزش های خودش را بیشتر و بیشتر بر مردم 

و اعضای قرارگرفته در آن نشان دهد.
زمانی که برند با گوش دادن و تحلیل دقیق 
اطلاعات و صحبت های کاربران در رابطه با 
خودش به درکی دقیق از مخاطبان خودش 
دست پیدا کرد، دیگر وظیفه ای برای تهیه 
یک پاسخ سریع و مکانیک وار به سؤالات 
مخاطبین ندارد. بلکه باید با تهیه و انتشار 
محتوای باارزش، جالب و انگیزشی کاربران 
را به خود جذب نماید و این گونه از ضرورت 
با محدودیت  پاسخ هایی  و  انتشار مطالب 
زمان یا طول کلام کم کند. به عبارتی در 
صورت نیاز، کسانی که مسئول پاسخ دهی 
به سؤالات و نظرات کاربران هستند، در این 
وضعیت ضمن پاسخ گویی به آن نظرات در 
صورت نیاز، حتماً باید توجه داشته باشند که 
با این دست محتوا بتوانند نظر بقیه افراد و 
اعضاء را نسبت به برند و اعتمادسازی برای 

آنها تغییر دهند.

چالش ها و مزایای اعتمادسازی برندها در فضای آنلاین

علی قوامی
محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی

و  تحلیل گر بازارسرمایه
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ورزشی

دردی که درمان نمی شود
جدول  به  حالا  همین  اگر   - سرفرازیان  سعید 
که  می بینید  کنید  نگاه  برتر  لیگ  ادوار  رده بندی 
استقلال  یعنی  این  است.  صدرنشین  تیم  استقلال 
توانسته در بیشتر دوره های لیگ خود را در قالب یک 
آبی ها  حال  این  با  اما  دهد.  نشان  همیشگی  مدعی 
تنها سه بار در هفده دوره ی گذشته ی لیگ قهرمان 
شده اند.  استقلالی ها بارها تا آستانه ی قهرمانی پیش 
رفتند اما در نهایت موفقیتی کسب نکرده اند. در بررسی 
دلیل این ناکامی ها به مطلبی که برمی خوریم حاشیه 
و جنجال هایی است که بیشتر از داخل باشگاه وتیم 
تمام شده  آبی ها  به ضرر  نهایت  آمده و در  به وجود 
است. شاید باور نکنید که عوامل بیرونی کمترین تاثیر 
در شکست های استقلال نقش داشته اند. حاشیه های 
مختلفی که سربزنگاه به سراغ استقلال آمده و آنها را 
از دستیابی به عنوان قهرمانی باز داشته است. در اولین 
دوره ی لیگ زمانی که آبی پوشان با هدایت پورحیدری 
فقید فقط نیاز به یک تساوی داشتند تا اولین جام لیگ 
برتری خود را به دست بیاورند بازی را به ملوان بندر 
انزلی باختند تا در عین نا باوری رقیب دیرینه ی آنها 
در تهران جشن قهرمانی بگیرد. با وجود گذشت سالها 
از آن مسابقه هنوز تبعات آن شکست  با استقلالی ها 

باقی مانده است. 
فارغ از حرف و حدیث های زیادی که همیشه اطراف 
استقلال بوده،  مصاحبه های بد موقع از عوامل باشگاه 
از مدیران تیم تا بازیکنان،  دخالت های بیجااز سوی 
زمان درستی  در  انتصاب هایی که  غیر مسئول،  افراد 
که  آورده  استقلال  سر  بلایی  و...   نگرفته  صورت 
هرگز چنین ضربه هایی  لیگی  های  رقیب  و  حریفان 
استقلال  لیگ  دوره  پنج  نکرده اند. چهار  وارد  تیم  به 
با اختلاف ناچیزی یا دوم شده یا سوم، همین فصل 
با  می رفت  پیش  خوب  چیز  همه  حالیکه  در  جاری 
اخراج،  شد،  متشنج  کاملًا  استقلال  جو  دربی  باخت 
جریمه و توبیخ از استقلال آرام یک تیم بحرانی ساخت. 
پس این درد از قدیم الایام با استقلال است و هنوز 
اقدام قابل ملاحظه ای برای درمانش صورت نگرفته و 
همچنان با تیم می باشد. جو روانی در استقلال زود به 
هم می ریزد پیشکسوتان این باشگاه در شرایط سخت 
هم هر حرفی را به زبان می آورند کمکی به آرام شدن 
اوضاع نمی کند و بر عکس جو  بیشتر متلاطم می شود. 
مخلص کلام استقلال از روزی که منصور پورحیدری 
را هم از دست داد آسیب پذیری بیشتری پیدا کرده 
شعارهایی  می کند.  بحران سلام  به  و خیلی سریع تر 
که هواداران استقلال در پایان بازی با سایپا سر دادند 
از این سختی ها عبور  باید بلد بود  اما  تازگی نداشت 
کنید ولی متاسفانه در حال حاضر چنین مهارتی نزد 
مدیران تیم استقلال وجود ندارد چون تصمیم هایی که 
مدیران تیم بعد از دربی گرفتند نشان داد آنها به دنبال 
کردن   آرام  صدد  در  و  هستند  مقطعی  مُسکن های 
هواداران و شرایط برای کوتاه مدت می باشند. رقیب 
استقلال یعنی پرسپولیس بار ها و بار ها چنین روزهایی 
را به چشم دیده اما زود توانسته با مدیریت خوب از 

سختی ها گذر کند.
آیا در پرسپولیس پیشکسوتان دنبال نیمکت مربیگری 
تیم نیستند و یا به عبارت درست تر در آنجا آلترناتیو 
قدرتمند وجود ندارد؟ یا واقعا در استقلال دستی به 

عمد در بحرانی کردن اوضاع تیم در کار است؟

دریچه

تیم ملی بسکتبال که در حال پوست 
اندازی تدریجی است برای حضور در 
جام جهانی و کسب سهمیه المپیک از 
این میدان راهی سخت در پیش دارد.

برای  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
که  رشته  این  ملی  تیم  و  بسکتبال 
سال گذشته را به خاطر حضور متوالی 
در مسابقات و مواجه شدن با برخی 
حاشیه ها، پرُترافیک و پرُتنش سپری 
کرد امسال می تواند تعیین کننده تر 
باشد و دلیل آن رویداد پیش رویی 
است که همه کِش و مکش های سال 
گذشته هم برای کسب مجوز حضور 

در آن بود.
انتخابی  و  جهان  قهرمانی  مسابقات 
المپیک مهمترین رویداد پیش روی 
فدراسیون  است.  ایران  بسکتبال 
جهانی بسکتبال )فیبا( دوره جدید این 
رقابت ها را در راستای توجه به توسعه 
قاره های  در  بسکتبال  گسترش  و 
با حضور  بار  مختلف برای نخستین 
۳2 تیم برگزار می کند؛ برای حضور 
به  شهریورماه  که  رقابت ها  این  در 
میزبانی چین برگزار می شود، تیم ملی 
بسکتبال ایران از شرکت در ۶ پنجره 
انتخابی و برگزاری 12 دیدار موفق به 

کسب سهمیه شد.
البته این اولین بار نیست که تیم ملی 
بسکتبال برای شرکت در جام جهانی 
کسب سهمیه کرده است. این سهمیه 

پیش از این و برای جام جهانی 2010 
ترکیه و جام جهانی 201۴ اسپانیا هم 
به بسکتبال ایران اختصاص پیدا کرده 
بود اما این بار بسکتبال ایران از حضور 
انتخابی با شیوه جدید  در مسابقات 
قالب  )دیدارهای رفت و برگشت در 
پنجره های متفاوت( و مواجه شدن با 
حریفانی مانند استرالیا موفق به کسب 
سهمیه شد و حالا باید تلاش کند در 
دیدار با حریفان جهانی خود به گونه ای 
عمل کند تا پایانِ کاری بهتر نسبت به 

دو دوره گذشته داشته باشد.
بر اساس قرعه کشی انجام شده برای 
جام جهانی چین، تیم ملی بسکتبال 
اسپانیا،  تیم های  با  سوم  گروه  در 
پورتوریکو و تونس همگروه است. از 
میان این تیم ها، تیم ملی بسکتبال 
ایران تجربه دیدار با تونس و اسپانیا 
در جام جهانی 2010 ترکیه و 201۴ 
ملی  اینکه  احتمال  دارد.  را  اسپانیا 
پوشان ایران بتوانند در مصاف با تونس 
نیست  بعید  شوند  برتری  صاحب 
جهانی 2010  جام  در  که  همانطور 
این نتیجه رقم خورد اما کسب امتیاز 
از تیمی مدعی مانند اسپانیا که تجربه 
زیادی از حضور در المپیک، مسابقات 
قهرمانی جهان و اروپا دارد، کاملاً دور 
از ذهن است. پورتوریکو هم نماینده 
قاره ای است که سطح بسکتبال آن 
از آسیا بالاتر است و شاید نتوان امید 

زیادی به پیروزی مقابل این تیم هم 
داشت.

به  ایران  صعود  احتمال  شرایط  این 
و  جهانی  جام  برتر  تیم   1۶ جمع 
مستقیم  تا کسب سهمیه  پیشروی 
المپیک از این رویداد را کم کرده با 
این حال ملی پوشان باید برای سوم 
کسب  نهایت  در  و  گروه  در  شدن 
جایگاهی بهتر نسب به دو دوره پیش 

تلاش داشته باشند.
تیم ملی بسکتبال ایران در هیچیک از 
دو دوره حضور در جام جهانی موفق 
به صعود از مرحله مقدماتی نشد اما در 
هر دوره به یک برد دست یافت. ایران 
ترکیه مقابل  در جام جهانی 2010 
کرواسی  و  برزیل  اسلوونی،  آمریکا، 
باخت و با برد برابر تونس به عنوان 
نوزدهم دست یافت. در جام جهانی 
نتیجه  ایران  تیم  اسپانیا هم   201۴
رقابت با اسپانیا، صربستان، برزیل و 
فرانسه را واگذار کرد اما مقابل مصر 
قرار  بیستم  جایگاه  در  و  شد  پیروز 

گرفت.
اینکه  برای  ایران  بسکتبال  تیم 
جایگاهی بهتر از نوزدهمی و بیستمی 
اختیار  در  امسال  جهانی  جام  در  را 
بگیرد باید با تیم های قدرتمند دنیا 
به  باشد  داشته  تدارکاتی  دیدارهای 
خصوص که این تیم در حال پوست 
به  نیاز  اندازی دارد و همین مسئله 

آماده سازی ویژه را برای ملی پوشان 
آماده  برنامه های  است.  کرده  بیشتر 
سازی تیم ملی بسکتبال بعد از اتمام 
لیگ برتر و احتمالاً از اواخر اردیبهشت 

ماه یا اوایل خردادماه آغاز می شود.
جام  از  تیم  هفت  فیبا،  اعلام  طبق 
جهانی چین صاحب سهمیه می شوند. 
به جز ژاپن که میزبان المپیک 2020 
آسیا،  تیم های  بهترین های  است، 
اقیانوسیه و آفریقا همراه با دو تیم برتر 
از آمریکا و اروپا در پایان جام جهانی 

کسب سهمیه می کنند.
با توجه به قرعه کشی مسابقات و 
آسیایی،  تیم های  دشوار  گروه های 
ساحل  با  اول  گروه  در  که  چین 
همگروه  ونزوئلا  و  لهستان  عاج، 
است، شانس بیشتری برای صعود از 
مرحله مقدماتی دارد و اگرتیم ملی 
ایران هم بتواند از این مرحله صعود 
کند باید با چین برای کسب سهمیه 
داشته  رقابت  المپیک  مستقیم 
باشد در غیر این صورت تیم ملی 
بسکتبال باید امیدوار به کسب چهار 
باشد.  المپیک  مانده  باقی  سهمیه 
این سهمیه ها در جریان مسابقات 
تیم های  حضور  با  قاره ای  بین 
که  آمریکایی  و  اروپایی  قدرتمند 
اند،  از جام جهانی سهمیه نگرفته 
توزیع می شود و تقریباً نتیجه گیری 

از آن غیرممکن است.

دو رویداد مهم برای بسکتبال؛

پوست اندازی تیم ملی بسکتبال در سال سخت

لیگ  رقابت های  کشی  قرعه 
ملت های والیبال 201۹ به میزبانی 
فدراسیون جهانی برگزار شد که به 
باید در  ایران  این ترتیب تیم ملی 
نخستین بازی خود به مصاف ایتالیا 

برود.
به گزارش »دنیای هوادار«، پس از 
جهانی  فدراسیون  سالانه  نشست 
لوزان  شهر  در   )FIVB( والیبال 
رقابت های  قرعه کشی  سوئیس، 
لیگ ملت های والیبال نیز به میزبانی 
تا  شد  انجام  جهانی  فدراسیون 
رقیبان  کولاکوویچ  ایگور  شاگردان 

خود در این رقابت ها را بشناسند.
به  ایتالیا  ملی  تیم  ترتیب  این  به 
در  ایران  حریف  نخستین  عنوان 
این رقابت ها، در هفته نخست که به 
میزانی شهر جیانگمین کشور چین 

برگزار می شود خواهد بود.
رقابت ها  این  سوم  هفته  در  ایران 
کانادا،  مقابل  ارومیه  شهر  در 
چهارم  هفته  در  و  روسیه  لهستان 
و به میزبانی اردبیل مقابل پرتغال، 
استرالیا و فرانسه قرار خواهد گرفت.

ایگور کولاکوویچ سرمربی تیم ملی 
تهران  وارد  دوشنبه  بامداد  والیبال 
خواهند شد تا اولین تمرین تیم ملی 
را زیر نظر بگیرند. دراگان کوبیلسکی 
تیم  بدنساز  میسیچ  دنیل  و  مربی 
ملی ایران، در این سفر او را همراهی 
خواهند کرد و همزمان با سرمربی 

تیم ملی وارد ایران می شوند.
در  حضور  برای  ایران  ملی  تیم 
 201۹ ملت های  لیگ  رقابت های 
سازی  آماده  اردوی  مرحله  اولین 

خود را در تهران برگزار می کند.

قرعه کشی لیگ ملت های والیبال انجام شد

 ایران و ایتالیا در گام نخست
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ستاره الهلال به دیدار 
با استقلال می رسد

هافبک کلیدی و تاثیرگذار الهلال مشکلی برای حضور در دیدار 
برابر تیم فوتبال استقلال ندارد.

تیم فوتبال الهلال در یکی از حساس ترین دیدارهای هفته سوم 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا دوشنبه به مصاف استقلال 

خواهد رفت.
نواف العابد، هافبک تأثیرگذار و کلیدی الهلال بعد از چند هفته 
آسیب دیدگی به شرایط بازی رسیده و می تواند تیمش را در 

دیدار برابر استقلال همراهی کند.
سایت عربی کوره نوشت که العابد از هفته بیستم لیگ عربستان 
نتوانسته برای الهلال به میدان برود. این هافبک تأثیرگذار 
الهلال در تمرین اخیر تیمش نشان داد که به شرایط بازی 

رسیده و می تواند برابر استقلال به میدان برود.
الهلال در هر دو دیدار قبلی خود به پیروزی رسیده است. این  
در حالی است که تیم فوتبال استقلال تنها یک امتیاز کسب 

کرده است.

تاکید دوباره اینفانتینو بر 24 تیمی 
شدن جام جهانی باشگاه ها

جیانی اینفانتینو رئیس فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( در 
حاشیه انتخابات کنفدراسیون فوتبال آسیا درباره افزایش تعداد 
تیم های جام جهانی باشگاه ها از ۷ به 2۴ تیم گفت: افزایش 
تعداد تیم های جام جهانی باشگاه ها هر چند با مخالفت تیم های 
اروپایی روبرو شده ولی باعث پیشرفت فوتبال در قاره آسیا 
می شود. ما در جلسه اخیر فیفا این تصمیم را گرفتیم تا فرمت 
این رقابت ها را تغییر دهیم و به همین خاطر تعداد تیم های این 

رقابت ها را از ۷ تیم به 2۴ تیم خواهیم رساند.
او ادامه داد: من فینال لیگ قهرمانان آسیا را در تهران دیدم. 
باشگاه هایی با تاریخ غنی در آسیا وجود دارند و باید با اقداماتی 
باعث پیشرفت این تیم ها شویم. به همین خاطر نیاز است که 
این فرصت را در اختیار تیم ها قرار دهیم تا بتوانند در عرصه 

جهانی خودشان را نشان دهند.
جام جهانی باشگاه ها قرار است هر ۴ سال یک بار برگزار شود و 
8 تیم از اروپا، ۶ تیم از آمریکای جنوبی و ۳ تیم از هر کدام از 
قاره های آسیا، آفریقا و کونکاکاف و یک تیم هم از اقیانوسیه در 

این رقابت ها حاضر خواهند بود.

تراکتور طلسم هفت ساله آبادان
 را شکست

تراکتورسازی تبریز با پیروزی در هفته بیست و چهارم نه تنها 
جایگاهش در بالای جدول را محکم کرد بلکه توانست یک 

طلسم هفت ساله را بشکند.
تراکتورسازی از فرصت بازی خانگی استفاده کرده و به سه 
امتیاز دیگر رسید تا در کنار پرسپولیس اصلی ترین شانس 
های قهرمانی در این فصل از رقابت ها باشند. اما این برد 
برای تراکتوری ها که سخت و با یک گل به دست آمد یک 
طلسم هفت ساله را پایان داد. آن ها آخرین بار در دی ماه 
1۳۹1 توانسته بودند صنعت نفت را شکست بدهند و بعد 
از آن در شش بازی رودرروی دو تیم، 1 برد در جام حذفی 
و یک برد در لیگ برای صنعت نفت و ۴ مساوی به دست 

آمده است.
تراکتور در 2۹ دی سال ۹1 آخرین بار برابر صنعت نفت و 
در یک بازی خارج از خانه پیروز شده بود. آن ها آخرین برد 
خانگی شان را هم در 2۹ مرداد همان سال در تبریز کسب 
کرده بودند که در آن بازی تراکتورسازی با نتیجه سه بر دو 
و با گل به خودی نبی الله باقری ها بازیکن آن زمان صنعت 
به پیروزی رسید. سرمربی تراکتورسازی در آن بازی ها تونی 

الیویرای پرتغالی بود.

خبر

اتفاقاتی که در هشتاد و نهمین دربی 
شکست  به  منجر  و  داد  رخ  تهران 
شد،  دیرینه  رقیب  برابر  استقلال 
دردسرهای جدیدی را برای کاپیتان 
آبی ها ایجاد کرده که ممکن است به 

خروج وی از این تیم منجر شود.
هوادار«، شکست  »دنیای  گزارش  به 
با یک گل مقابل پرسپولیس در هفته 
بیست و سوم لیگ برتر سرآغازی بود 
برای اتفاقات تازه ای در تیم استقلال 
که از آن به عنوان حاشیه های این تیم 

یاد می شود.

سر باز کردن یک زخم کهنه
خوردن گل از داخل محوطه جریمه 
با ضربه سر یک بار دیگر ضعف کهنه 
کاپیتان آبی پوشان را روی خروج برملا 
کرد و پس از آن شائبه نقش وی در 
تعیین زننده ضربه پنالتی، باعث شد 
تا زخم کهنه هواداران این تیم نسبت 
از  برخی  در  رحمتی  مشارکت  به 
تصمیمات مربیان سر باز کند تا از بعد 
از آن بازی هجمه ای بی سابقه نسبت 

به سید مهدی رحمتی ایجاد شود.

فروکش نکردن خشم و نشکستن 
سکوت

شکست  از  پس  استقلال  هواداران 
مقابل دربی با شدتی بی سابقه دست 
به انتقاد از کاپیتان تیمشان زده و با 
هشتگ »نه_به_تمدید_رحمتی« در 
فضای مجازی به استقبال جدایی وی 
در پایان فصل رفتند. گذشت زمان نه 
باعث فروکش کردن خشم هواداران 
استقلال شد و نه باعث شکسته شدن 
سکوت کاپیتان آبی پوشان در مقابل 

منتقدانش.

با  دوستانه  چندان  نه  پایان های 
مربیان قبلی

رحمتی  اخیر  سال های  همه  در 
رابطه خوبی با مربیانش در استقلال 
پایانی  معمولاً  و  نداشته  ملی  تیم  و 

نه چندان مسالمت آمیز با مربیانش 
داشته است. قطع همکاری رحمتی با 
امیر قلعه نویی، مظلومی و منصوریان 
در استقلال و کارلوس کی روش در 
تیم ملی دوستانه و همراه با خاطرات 
خوب نبوده که این نقطه ضعف برای 

او محسوب می شود.

حضور در شکست های سنگین
مطلب دیگری که از نقاط ضعف در 
کارنامه این بازیکن باتجربه محسوب 
می شود، حضور در تمامی شکست های 
تیم  این  اخیر  دهه  یک  سنگین 
سنگین  شکست های  از  می باشد. 
آسیایی آبی پوشان مقابل العین و السد 
با ۶ و ۳ گل تا دو شکست بحث برانگیز 
این تیم مقابل پرسپولیس با نتایج ۳ بر 
2 )ایمون زائد( و ۴ بر 2 و شکست های 
سنگین برابر تراکتورسازی و حتی یک 

شکست با ۴ گل مقابل ملوان.
در روزهایی که منتقدان رحمتی به 
و  گرفته  موضع  وی  علیه  بر  شدت 
خواهان جدایی او از استقلال هستند، 
که  شکستها  این  خاطرات  یادآوری 
و مدیران  مربیان  در سرنوشت  بعضاً 
بوده  دخیل  هم  باشگاه  این  گذشته 

موجب خشم بیشتر هواداران استقلال 
از کاپیتان تیم شأن می شود.

خداحافظی تلویحی
بعد از این اتفاقات خبر تأیید نشده و 
یا بهتر است بگوییم شایعه ای فضای 
اعلام  بر  مبنی  نوردید  در  را  مجازی 
خداحافظی  برای  رحمتی  آمادگی 
این خبر  پایان فصل.  از استقلال در 
در حالی در فضای مجازی دست به 
دست شد که با هیچ واکنشی از سوی 
کاپیتان آبی پوشان مواجه نشد تا کمی 

بیشتر جدی گرفته شود.
سوال این است آیا در حالی که انتظار 
این خبر  به  می رفت رحمتی نسبت 
تکذیب  را  آن  و  داده  نشان  واکنش 
کند، با سکوت معنا دارش این خبر را 

به صورت تلویحی تأیید کرده است؟

فراتر از بازیکن
از جمله انتقاداتی که برخی از مربیان 
سابق رحمتی به خصوص در استقلال 
نسبت به وی داشته و همین موضوع از 
عوامل اختلاف آنها با کاپیتان تیمشان 
شده، تمایل وی به مشارکت در برخی 
از وظایف  تصمیماتی است که فراتر 

یک بازیکن می باشد. برخی از مربیان 
سابق وی در استقلال از دخالت های 
دل  فنی  تصمیمات  در  بازیکن  این 
خوشی نداشتند و این نیز عاملی برای 
اختلافاتی بود که بعضاً هنوز هم به 

قوت خود باقی است.
آخرین نمونه این هم شائبه دخالت 
در  استقلال  زن  پنالتی  تعیین  در 
دربی 8۹ بود که گفته های شفر در 
نشست خبری پس از بازی هم بر این 
سرمربی  هرچند  کرد.  اضافه  شائبه 
آبی پوشان ساعاتی پس از بازی در 
مصاحبه ای که روی خروجی رسانه 
گرفت  قرار  استقلال  باشگاه  رسمی 
سعی در تکذیب این موضوع داشت، 
اما صحبت های وی در نشست خبری 
روی ذهن هواداران استقلال تاثیرش 

را گذاشته بود.
دست  به  دست  عوامل  این  همه 
هم داده تا پس از دربی، روز به روز 
با  قرارداد  تمدید  مخالفان  تعداد  بر 
رحمتی در استقلال در بین هواداران 
مشخص  که  شود  اضافه  تیم  این 
نیست با ادامه این روند آیا رحمتی 
فصل آینده هم در استقلال خواهد 

بود یا خیر.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس 
در واکنش به انتقاداتی که از برانکو 
به خاطر جذب هموطنش می شود، 
به  فقط  داده  نشان  برانکو  گفت: 
و  می کند  فکر  تیمش  موفقیت 
حاشیه ای  هیچ  وارد  راستا  این  در 

نمی شود.
بیژن  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
 2 پیروزی  درباره  ذوالفقارنسب 
پیکان  مقابل  پرسپولیس  صفر  بر 
صدرنشینی  تداوم  به  منجر  که 
فصل  برتر  لیگ  در  سرخپوشان 
پرسپولیس  گفت:  شد،  جاری 
دوباره به شرایط ایده آل تاکتیکی 
خودش بازگشته است. تأثیرگذاری 

مهره های جدید این تیم را می توان 
به وضوح دید.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس 
راجع به شانس هت تریک قهرمانی 
افزود:  برتر  لیگ  در  سرخپوشان 
برای  زیادی  شانس  پرسپولیس 
باید  تیم  این  دارد.  قهرمانی  تکرار 
ادامه  را  خود  گیری  امتیاز  روند 
دهد. با وجود اینکه تراکتورسازی و 
سپاهان حریفان جدی پرسپولیس 
شاگردان  شانس  هم  باز  هستند 
بیشتر  قهرمانی  تکرار  برای  برانکو 

است.
مربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران 
قهرمانی  به  که  تیمی  داد:  ادامه 

را  خودش  باید  می کند  توجه 
هم  مسابقات  فشرده  شرایط  با 
فنی  کادر  که  اتفاقی  دهد.  تطبیق 
پرسپولیس برای این تیم رقم زده 
است تا آنها با تمام توان در تمامی 

بازی های خود شرکت کنند.
دیدارهای  درباره  نسب  ذوالفقار 
لیگ  در  پرسپولیس  حساس 
قهرمانان آسیا نیز تاکید کرد: شرایط 
این روزهای پرسپولیس در ایران با 
مقایسه  قابل  آسیایی  بازی های 
نیست. تیم های ایرانی که در آسیا 
فنی  کلاس  باید  می کنند  شرکت 
بالاتری را نشان دهند. پرسپولیس 
نیست.  مستثنی  قاعده  این  از  هم 
این تیم باید قدرت خود در فوتبال 
ایران را با بالا بردن معیارهای فنی 

اش در آسیا هم نشان دهد.
هیئت  در  حضور  سابقه  که  وی 
دارد  را  پرسپولیس  باشگاه  مدیره 
که  بودیمیر  ماریو  عملکرد  درباره 

را  او  برانکو  منتقدان  شده  سبب 
محکوم به جذب هموطنش با سطح 
اظهار  کنند،  پایین  فنی  کیفیت 
بودیمیر  موافقم  هم  من  داشت: 
کند  برآورده  را  انتظارات  نتوانسته 
را  مشکلات  نمی شود  دلیل  اما 

گردن برانکو ایوانکوویچ انداخت.
بازیکن  یک  گفت:  نسب  ذوالفقار 
برانکو  دارد.  زمان  به  نیاز  جدید 
موفقیت  برای  است  داده  نشان 
است  حاضر  کاری  هر  پرسپولیس 
انجام دهد و از منافع شخصی اش 
هموطن  اگر  او  است.  گذشته  نیز 
است  آورده  پرسپولیس  به  را  خود 
تنها برای گرفتن نتایج بهتر چنین 
پرسپولیس  تا  داده  انجام  را  کاری 
اهل  برانکو  شود.  موفق  آسیا  در 
هیچ گونه حاشیه دیگری نیست. او 
مربی قابل احترام و بزرگی شده که 
ایران  فوتبال  به  می تواند  همچنان 

کمک کند.

برانکو اهل حاشیه نیست

ذوالفقارنسب :پرسپولیس در 
آسیا هم باید قدرتمند شود

نشان دادن راه خروج به کاپیتان؛

از کوتاه نیامدن هواداران استقلال تا چراغ سبز رحمتی برای جدایی
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ورزشی

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، 
مراسم تشییع پیکر جمشید مشایخی روز 
با   ۹:۳5 ساعت  ماه  فروردین   1۷ گذشته 
ارشاد(  )وزیر  صالحی  عباس  سید  حضور 
زیر بارش نم نم باران و با حضور جمعی از 
هنرمندان و مردم علاقه مند با تلاوت آیاتی 

از قرآن کریم آغاز شد.
داریوش  نصیریان،  علی  آرا،  فرمان  بهمن 
اسدزاده، اکبر زنجانپور، منوچهر اسماعیلی، 
لیلا حاتمی، شهرام کرمی، ایرج راد، حسن 
پورشیرازی، پرویز پورحسینی، قطب الدین 
ساربان،  محمد  طائرپور،  فرشته  صادقی، 
حسن فتحی، فرزانه کابلی، هادی مرزبان، 
منوچهر شاهسواری، احترام برومند، مهدی 
شفیعی، داریوش فرهنگ، جمشید گرگین، 
عزت الله رمضانی فر، علی دهکردی، سیاوش 
ابوالفضل پورعرب،  تهمورث، فریبا کوثری، 
ستاره و لاله اسکندری، همایون اسعدیان، 
حبیب رضایی، مازیار میری، خسرو احمدی، 
بنفشه خواه، سعید  اسماعیلی، رضا  حبیب 
امیرسلیمانی، محمد پنجعلی )بازیکن سابق 

پرسپولیس( و ... از حاضران بودند.
جمهور،  رییس  نماینده  فریدون  حسین 
حسین انتظامی سرپرست سازمان سینمایی، 
محمدرضا  تهران،  شهردار  حناچی  پیروز 
جعفری جلوه مدیر شبکه 2، سید مجتبی 
حسینی معاون هنری وزارت ارشاد، علیرضا 
تابش مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی، احمد 
اصغرکاراندیش،علی  علی  جامعی،  مسجد 

مرادخانی هم حضور داشتند.
که  پیش بینی ها  برخلاف  را  مراسم  اجرای 

انتظار می رفت یکی از هنرمندان تئاتر و سینما 
برعهده بگیرد، عباس سجادی برعهده داشت.

ایرج راد:
صحنه ی تئاتر برای او مقدس بود

با  ایرج راد رییس هیات مدیره خانه تئاتر 
اشاره به اینکه دردانه ای دیگر از عالم هنرهای 
چنین  گفت:  رفت،  ما  میان  از  نمایشی 
هنرمندانی عاشق مردم و عاشق کار فرهنگی 
و هنری بودند و جمشید مشایخی یکی از 
شایسته ترین هایی است که همیشه همراه 
مردم بود. صحنه تئاتر برای او مقدس بود و 
همیشه وقتی به صحنه می آمد خاک صحنه 
را می بوسید. او زندگی خود را سالها وقف 

هنر کرد و اینجا همه با عشق آمدند.
کرد: جمشید مشایخی همواره  اضافه  وی 
مملکت  این  نمایشی  هنرهای  تاریخ  در 
باقی می ماند و ما باید مکان هایی را به نام 
چنین هنرمندانی نامگذاری کنیم. البته در 
سالن های تئاتر این اتفاق افتاده ولی چرا در 
سالنهای سینما این کار صورت نمی گیرد؟ 
هرچند امیدوارم بحثهایی که برای نامگذاری 
شود  عملی  شده،  زندگی اش  محل  کوچه 
تا آن کوچه که با حرف جیم و شروع نام 
جمشید است به اسم او ثبت شود. جمشید 
مشایخی زنده و پایدار است و همواره در ذهن 

ما باقی می ماند.

شاهسواری:
مشایخی نان به نرخ روز نخورد

منوچهر شاهسواری مدیر عامل خانه سینما 

هم گفت: جمشید مشایخی از آنان بود که 
نان به نرخ روز نخورد و نان به خون جگر 
خورد. ماندگاری فرهنگ و هنر جز به خون 
ریزه  ما  و  نمی شود  حاصل  خوردن  جگر 

خواران سفره این هنرمندان هستیم.
او در بخش دیگری از سخنانش گفت: چیزی 
ندارم بگویم جز سپاس از کسانی که در این 
ایام و سالهای بیماری از این هنرمند مراقبت 
کردند. آنچه اینجا حاصل شده و جمعیتی که 
حاضر است همه محصول دل پاک و آداب 
و منش اوست و امیدوارم برای همه ما هم 

باقی باشد. 

علی نصیریان:
جای مشایخی پرُ نمی شود

در ادامه علی نصیریان هنرمند پیشکسوت 
عرصه بازیگری به جایگاه آمد و گفت: اول از 
مردم نازنین تشکر می کنم که در مراسم وداع 
ایشان تشرف آوردند و نیز از دیگر هنرمندان 

و مسئولان.
پیکر  به  بود خطاب  متاثر  در حالی که  او 
جمشید مشایخی گفت: سر مراسم تشییع 
آقای انتظامی هم گفتم که من انتظار نداشتم 
اینجا بیایم. من می خواستم برای روی صحنه 
رفتن کنار شما بیایم. من این چند صباح حال 
خوشی نداشته و ندارم چون همسری که یار 
و یاورم بود را از دست دادم. بعد مشایخی، 
رشیدی و انتظامی. این ها ضربه هایی به پیکر 

من بودند چون من از این ها بودم.
علی نصیریان سپس با بیان خاطره ای یادآور 
شد: قبل از اینکه دولت و هنرهای زیبا در 

تئاتر کار جدی کنند، ما در یک خانه ای تئاتر 
تمرین می کردم. سال ۳۶ با آقای مشایخی 
آنجا آشنا شدم که آن زمان کارمند تشکیلات 
تئاتر بود. برای کاری یک بازیگر کم داشتیم 
که از ایشان دعوت کردم و او استقبال کرد 
و بعد در چند دوره جدا با هم کار کردیم. 
این کار کردن ما چند حُسن داشت، یکی 
تمرین کردن ما با هم بود و بعد معرفی شدن 
به مردم. آقای مشایخی در آن دوران خوش 

درخشید مخصوصاً که خوش تیپ هم بود.
هم  سنگلج  در  بعدها  او  داد:  ادامه  وی 
خوش درخشید و سپس به سینما رسید 
که در این سه مقطع به جایگاه و درخشش 
فیلم  دیگر  یک بار  یافت.  دست  ویژه ای 
ببینید که در همان نقش کوتاه  را  »گاو« 
چه کرد و می بینیم که واقعاً نقش کوچک 
وجود ندارد اما بازیگر کوچک ممکن است 
داشته باشیم. آقای مشایخی عزیز یکی از 
ایران  نمایشی  اساسی هنرهای  ستون های 
بود و وقتی این ها می روند، این بنا به نظرم 
سست می شود. هر چند مطمئنم هر نسلی 
هنرمندان با استعداد و خلاق خود را دارد و 
جای ما پرُ می شود اما این را هم نمی شود 
نگفت که هر کس جایی دارد و کسی مثل 
مشایخی جایش پرُ نمی شود. آقای مشایخی 
علم عشق را از دفتر نیاموخت و خودجوش 
بود و این ویژگی را همه ندارند. مرام او بسیار 
پایبند سنت های پسندیده انسانی و اخلاقی 
بود که حافظ و سعدی می گویند و من ایشان 

را در این جهت تکریم می کنم. 
***

شهرام گیل آبادی )مدیر عامل خانه تئاتر(، 
محمدرضا جعفری جلوه، حمیدرضا نوربخش 
سام  ایران(،  موسیقی  خانه  )مدیرعامل 
مشایخی از دیگر سخنرانان مراسم تشییع 

پیکر زنده یاد جمشید مشایخی بودند.
پایان بخش مراسم قرائت نماز میت توسط 
پیکر  بعد  و  بود  دعایی  حجت الاسلام 
جمشید مشایخی برای خاکسپاری در قطعه 

هنرمندان بهشت زهرا )س( بدرقه شد.
***

ترافیک  و  هوا  بودن  بارانی  به  توجه  با 
پایان  از  پس  کاری  روز  اولین  صبحگاهی 
تعطیلات نوروز، پیش بینی های لازم صورت 
این  انتقال پیکر  تا تأخیری در  بود  گرفته 

بازیگر نباشد.
این مراسم با استقبال زیاد مردم همراه بود و 
ازدحام معیتی که می خواستند به هر ترتیبی 
به جایگاه در محوطه تالار وحدت نزدیک 
و  فیزیکی  درگیری های  بروز  سبب  شوند 

لفظی هم شد.
ویژه  جایگاه  به  که  نفری  چند  همچنین 
راه پیدا کرده بودند در تمام زمان برگزاری 
مراسم مشغول فیلمبرداری و عکسبرداری 
نصیریان  علی  سخنرانی  هنگام  که  بودند 
ممانعت نیروهای حفاظتی از ادامه کار یکی 
از این افراد، گله گذاری پر سر و صدای این 
شخص را به همراه داشت که بی نظمی ای را 

هم به وجود آورد.
پیشکسوت  بازیگر  مشایخی،  جمشید 
سینما، تئاتر و تلویزیون، 1۳ فروردین ماه 

از دنیا رفت.

بدرقه پیکر جمشید مشایخی زیر نم نم باران

نصیریان: جای مشایخی
پرُ نمی شود

به موجب پرونده کلاسه ۹۷28۹2 صادره از شعبه 1 دادگاه 
خانواده بهبهان لها: فریبا مشتری علیه ایرج صادق نژاد 
فرزندمحمدجواد محکوم علیه محکوم است به پرداخت 
تعداد ۳00 عدد سکه تمام بهار آزادی و50 مثقال طلای 
18 عیار در حق محکوم لها و مبلغ پنج درصد بابت نیم 
عشر دولتی، با توجه به اینکه اجرائیة صادره به محکوم 
علیه ابلاغ شده و در مهلت مقرر نسبت به اجرای حکم 
اقدام ننموده است بنا به درخواست محکوم له به منظور 
استیفای محکوم به و هزینه اجرایی، شش دانگ ملک به 
پلاک ثبتی 1۶۹/5۶۹2 قطعه سوم مفروز از ۴۳۳8 فرعی 
از اصلی متعلق به محکوم علیه از سوی این اجرا توقیف و 
توسط کارشناس رسمی دادگستری به شرح زیر توصیف و 
ارزیابی شده و مقرر است در مورخ ۹8/1/۳1 از ساعت 8 الی 
۹ صبح در محل اجرای احکام مجتمع خانواده کرج از طریق 
مزایده بفروش می رسد، مزایده از قیمت ۳/000/000/000 
ریال شروع می شود و به هر شخص حقیقی و حقوقی که 

بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته خواهد شد.

ده درصد وجه مزایده فی  المجلس بصورت وجه نقد یا چک 
بانکی تضمینی از خریدار اخذ و الباقی ظرف یک ماه از وی 
وصول خواهد شد و پس از انجام مراحل قانونی و صدور 
حکم تملیک مورد مزایده بنام خریدار منتقل خواهد شد 
در صورتیکه در مهلت مقرر خریدار وجه مزایده را پرداخت 
ننماید سپرده وی پس از کسر هزینه های مزایده به نفع 
دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد کلیه هزینه های 
نقل و انتقال به عهده محکوم علیه است و از محل فروش 
پرداخت خواهد شد طرفین می توانند ظرف یک هفته از 
تاریخ مزایده نسبت به نحوه انجام مزایده اعتراض نمایند که 
در این صورت تا رسیدگی به اعتراض از سوی دادگاه مورد 
مزایده به نام خریدار منتقل نخواهد شد ضمنا طالبین به 
شرکت در مزایده می توانند ظرف پنج روز قبل از مزایده 
با اطلاع این اجرا از مال مورد مزایده بازدید نمایند چنانچه 
روز مزایده مصادف با ایام تعطیل باشد روز بعد در همان 
ساعت و مکان برگزار خواهد شد. آدرس ملک مورد مزایده 
و بهای آن: کرج - زمینهای خانم انصاری- خ خدابخشی- 

ساختمان ماهان- ط2- واحد۳ - مبلغ سیصد میلیون تومان 
قیمت پایه کارشناسی میباشد. 

مال مورد مزایده و بهای آن طبق نظر کارشناسی پیوستی 
میبا شد.

پیرو قرار کارشناسی ارزیابی ملک توقیفی پرونده اجرائی 
ایرج  آقای  علیه  مشتری  فریبا  خانم  له  ۹۷28۹2/م 
صادق نژاد مراتب ذیل جهت بهره برداری قضائی به محضر 

محترم تقدیم میگردد. 
دارای  کارشناسی  موضوع  ملک  کارشناسی:  گزارش 
سند دفترچه ای با پلاک ثبتی 1۶۹/5۶۹2 حوزه ثبتی 
ناحیه ۳ کرج بنام اقای ایرج صادق نژاد بشرح شش دانگ 
بمساحت  مسکونی  آپارتمان  واحد  یک  اعیان  و  عرصه 
۹2/۴۹ متر مربع بانضمام پارکینگ و انباری بنشانی کرج 
اراضی خانم انصاری خ خدابخشی س ماهان واحد۳ طبقه 
دوم سمت شمالی می باشد. ساختمان با سازه فلزی و 
سقف تیرچه بلوک و قدمت بنا قریب 20 سال و ۴ طبقه 
و8 واحد مسکونی بانضمام پارکینگ همکف و نمای اصلی 

آجرنما و بدنه مشاعات سنگ و کفپوش پارکینگ موزائیک 
و فاقد آسانسور و آپارتمان شامل سالن و دو اتاق با کفپوش 
موزائیک و بدنه نقاشی و سقف ساده و کابینت ام دی اف و 
شوفاژ مرکزی و کولر آبی و انشعاب برق مجزا و گاز و آب 
مشترک و تحت سکونت مستاجر آقای امیر یاری با مبلغ 

ودیعه )۶20/000/000 ریال( می باشد.
نظریه کارشناسی: با عنایت به گزارش صدرالاشاره و 
عوامل موثر در تعیین قیمت منجمله قیمت معاملاتی 
بازار و موقعیت و متراژ و تعداد واحد و قدمت و کیفیت 
بنا؛ قیمت پایه مزایده ششدانگ عرصه و اعیان آپارتمان 
مسکونی پلاک 1۶۹/5۶۹2با قدرالسهم از عرصه کل و 
سایر مشاعات و بدون لحاظ بازداشتی و بدهی احتمالی به 
اشخاص حقیقی و حقوقی و شروط بلامعارض بودن و عدم 
مانع نقل و انتقال بمبلغ )۳/000/000/000 ریال بحروف 

سه میلیارد ریال(  ارزیابی میگردد.
98/75707/ف

اجرای احکام مجتمع خانواده کرج

آگهی مزایده اموال غیر منقول

پیکر جمشید مشایخی با حضور مسوولان،هنرمندان و مردم در حالی به 
سوی آرامگاه ابدی بدرقه شد که سام مشایخی )فرزند این هنرمند( در این 
مراسم گفت: »خیلی ها دوست دارند بگویند جمشید مشایخی، کمال الملک 
سینمای ایران بود اما با احترام به این هنرمند می خواهم بگویم ما که کمال 

الملک داشتیم، الان جمشید مشایخی سینمای ایران را از دست داده ایم.«
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پیش از جام ملت های آسیا مشخص بود که 
این مسابقات پایان کار کارلوس کی روش 
در ایران است. روزهایی که سرمربی وقت 
تیم ملی به هر دری می زد تا قراردادش را 
تا پایان جام جهانی 2022 تمدید کند، اما 
فدراسیون روی تمدید قرارداد شش ماهه 
اصرار داشت و در نهایت هم این اتفاق افتاد. 
به گزارش »دنیای هوادار«، کی روش هم 
هنگامی که عدم تمایل به ماندنش در ایران 
را دید، با کلمبیایی ها وارد مذاکره شد و پس 
از پایان کارش در ایران هدایت تیم ملی این 
کشور را به عهده گرفت. با این حال مربی 
پرتغالی امید زیادی داشت تا با خاطره ای 
امیدهای  کند.  ترک  را  ایران  خوش 
کی روش، دقیقاً انتظاری بود که پس از 8 
سال حضورش در ایران از او وجود داشت و 
این انتظار، قهرمانی در جام ملت های آسیا 
بود. اتفاقی که در نهایت رخ نداد و تیم ملی 
فوتبال کشورمان با شکست ۳ بر صفر مقابل 
ژاپن در نیمه نهایی جام ملت های آسیا، از 

این مسابقات کنار رفت.
پایان تلخ کی روش، حتی حامیان اصلی او را 
به این نتیجه رسانده بود که فوتبال ایران به 
گزینه ای جدید و خون تازه ای روی نیمکت 
حالا  و  دارد  نیاز  ملی  تیم  سرمربیگری 
فدراسیون فوتبال با صبر و حوصله به دنبال 
جانشین اوست. پس از رفتن کی روش از 
ایران، گزینه های زیادی مطرح شده است 
که برخی، شایعاتی در فضای مجازی بودند، 
برخی از آنها توسط برخی رسانه ها تبدیل 
به گزینه شدند و برخی نیز صحبت هایی 
هستند که از گوشه و کنار شنیده می شود و 
فدراسیون نیز روی این گزینه ها تحقیقاتی 
به  که  گزینه هایی  است.  داده  صورت 
نظر می رسد با جمع بندی فدراسیون هر 
روز و هر روز کمتر می شوند تا در نهایت 
فدراسیون فوتبال به یک گزینه واحد برای 

سپردن هدایت تیم ملی برسد.

شایعه خنده دار در فضای مجازی
کارلوس  جدایی  شدن  قطعی  از  پس 
کی روش از تیم ملی ایران، مازیار ناظمی، 
جوانان  و  ورزش  وزارت  عمومی  روابط 
در فضای مجازی به نام هایی بزرگ برای 
خبر  کرد.  اشاره  ایران  ملی  تیم  هدایت 

مذاکره با زین الدین زیدان، ژوزه مورینیو 
و یورگن کلینزمن را خیلی ها به چشم یک 
تلقی  مجازی  فضای  در  خنده دار  شایعه 
کردند، اما این اسامی کم حاشیه نداشت و 
مدتی همه را سرگرم کرده بود. پس از آن 
اسامی دیگری از جمله برت فن مارویک و 
لوران بلان هم برای هدایت تیم ملی ایران 
مطرح شد که به نظر می رسید نام آنها فقط 
در حد مطرح شدن به عنوان یک گزینه بود 

و موضوع خیلی جدی نبود.

پرواز کوتاه هواپیمای تک نفره رُم
بر آسمان ایران

روزهایی که هرکسی برای انتخاب سرمربی 
تیم ملی ایران، نام هایی را مطرح می کرد، به 
یک باره نام وینچنزو مونتلا برای هدایت تیم 
ملی ایران مطرح شد. رسانه های ایتالیایی 
حتی خبر از توافق سرمربی سابق میلان، 
سویا و ستاره روزهای نه چندان دور تیم 
مونتلا  نام  حال  این  با  دادند.  رُم  فوتبال 
چندان  را  ایران  فوتبال  علاقه مندان  هم 
هیجان زده نکرد تا پرواز هواپیمای تک نفره 
رُم بر آسمان فوتبال ایران، کوتاه باشد و 

خیلی زود این شایعه تکذیب شود.

عبور فدراسیون فوتبال
از گزینه ایرانی

به  فوتبال  فدراسیون  می گفتند  برخی ها 
دلیل مشکلات مالی، به دنبال گزینه ایرانی 
است. نام های مختلفی هم مطرح می شد 
که برخی جدی ترین گزینه را علی دایی 
او  هم  کی روش  کارلوس  که  می دانستند 
را تأیید کرده است. با این حال فدراسیون 
فوتبال به این جمع بندی رسیده بود که 
خارجی  سرمربی  ملی  تیم  هدایت  برای 
انتخاب کند و به همین دلیل از انتخاب 
گزینه ایرانی عبور کرد. پس از این باز هم 
نام های مختلف دیگری برای هدایت تیم 

ملی مطرح شد.

سازنده بلژیک، به فدراسیون ایران 
معرفی شد

گزینه ای  دنبال  به  که  فوتبال  فدراسیون 
بود،  ملی  تیم  هدایت  برای  مناسب 
تیم  سرمربی  انتخاب  برای  شاخصه هایی 

شاخصه ها،  از  یکی  گرفت.  نظر  در  ملی 
برخی  از همین رو  بود.  بودن مربی  جوان 
نام زلاتکو دالیچ را مطرح کردند. سرمربی 
جوان کرواسی که این تیم را نایب قهرمان 
جام جهانی 2018 کرد و حتی کارلوس 
کی روش مدعی بود که دالیچ پس از جام 
جهانی جانشین او خواهد شد، اما این بار هم 
نام دالیچ فقط در شایعات مطرح شد، چون 
این مربی همچنان کار خود را با کرواسی 

ادامه می دهد.
یکی از گزینه هایی که به صورت جدی برای 
سرمربیگری تیم ملی به فدراسیون معرفی 
بود. ستاره  بلژیکی  ویلموتس  شد، مارک 
سابق تیم ملی بلژیک که مدتی در تیم ملی 
سرمربی  لیکنز،  جرج  دستیار  کشور  این 
فعلی تراکتورسازی بود، از سال 2012 تا 
201۶ هدایت تیم ملی بلژیک را به عهده 
داشت. بسیاری ویلیموتس را سازنده نسل 
طلایی بلژیک می دانند که در جام جهانی 
مقام سوم  به  توانست  روسیه هم   2018
دست یابد. ویلموتس پس از بلژیک یک 
سال هدایت ساحل عاج را به عهده داشت، 
اما گویا مذاکره جدی بین او و فدراسیون 

فوتبال ایران صورت نگرفته است.

اروی رنار، جدی ترین گزینه
حال حاضر

نیمکت  روی  رنار  اروی  حضور  شایعه 
مربیگری تیم ملی ایران، پس از بازی ایران 
و ژاپن بسیار جدی شد. جایی که سرمربی 
تیم ملی مراکش در ورزشگاه هزاع بن زاید 
شهر العین، در جایگاه ویژه و کنار مسئولان 
و  ایران  بازی  نظاره گر  فوتبال  فدراسیون 
ژاپن بود. رنار همان زمان پاسخ داد که با 
فدراسیون فوتبال مراکش قرارداد دارد، با 
این حال گویا موضوع کمی جدی تر شد 
و مذاکراتی نیز بین او و فدراسیون فوتبال 

ایران صورت گرفت.
ملت های  جام  از  پس  او  که  رسید  خبر 
برگزار  مصر  در  دیگر  ماه  دو  که  آفریقا 
می شود، با مراکشی ها خداحافظی خواهد 
اما  ایران شود،  ملی  تیم  تا سرمربی  کرد 
ابهام  نیز  خصوص  این  در  دیگری  موارد 
ایجاد می کند. اولین مسئله این است که 
فیفادی  برای  بود  اعلام کرده  تاج  مهدی 

بعدی سرمربی تیم ملی مشخص خواهد 
شد و طبق این حرف، سرمربی تیم ملی 
در  بتواند  تا  شود  معرفی  زودی  به  باید 
نیمکت  است روی  فیفادی  خردادماه که 
ایران بنشیند. رنار دقیقاً در همان فیفادی با 
مراکشی ها درگیر جام ملت های آفریقاست 
روی  او  ابهام حضور  این موضوع کمی  و 
نیمکت ایران را بیشتر می کند. از طرفی 
هم مراکشی ها خبر داده اند که با او تا سال 
با رنار  2022 قرارداد دارند و کار خود را 

ادامه می دهند.

نگاه رونالدینیویی فدراسیون
به گزینه ها؟

در کنار تمام خبرها و شایعات، این موضوع 
نیز مطرح شده که برانکو ایوانکوویچ پس 
از پایان این فصل فوتبالی با پرسپولیس، 
به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب خواهد 
نیز گفته می شود  این خصوص  در  شد. 
نظر  برانکو  وزارت ورزش و جوانان روی 
فوتبال کمی  فدراسیون  اما  دارد،  مثبت 
با احتیاط برای فکر کردن به برانکو عمل 
می کند.  اگر چه محمود شیعی عضو هیئت 
رئیسه فدراسیون فوتبال و همچنین ایرج 
عرب مدیرعامل پرسپولیس حضور برانکو 
در تیم ملی را رد کرده اند، اما با این حال 

عده ای سرمربی موفق پرسپولیسی ها را با 
توجه به شناختی که از فوتبال ایران دارد، 
تیم ملی می دانند.  برای  گزینه مناسبی 
گفت  می توان  بدهد،  رخ  اتفاق  این  اگر 
فدراسیون فوتبال با نگاهی رونالدینیویی 
به سایر گزینه ها، برانکو ایوانکوویچ را به 
عنوان جانشین کارلوس کی روش انتخاب 

می کند.
آنچه مسلم است، فدراسیون فوتبال تلاش 
می کند برای فیفادی بعدی که در خردادماه 
است، سرمربی تیم ملی را مشخص کند. با 
توجه به اینکه قرعه کشی مرحله مقدماتی 
هم  آسیا  منطقه  در  جهانی 2022  جام 
فدراسیون  شد،  خواهد  انجام  زودی  به 
باید زودتر سرمربی تیم ملی را مشخص 
کند تا برنامه های ایران برای جام جهانی 
آغاز شود. بحث انتخاب سرمربی تیم ملی 
احتمالاً  و  می کند  دنبال  تاج  مهدی  را 
انتخابات  و  مالزی  از  او  بازگشت  از  پس 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، موضوع انتخاب 
سرمربی تیم ملی جدی تر از قبل دنبال 
خواهد شد. فدراسیون فوتبال اعلام کرده 
و البته نشان داده در این زمینه قصد ندارد 
بررسی  با  عجولانه کار کند و می خواهد 
دقیق گزینه ها، بهترین انتخاب را برای تیم 

ملی داشته باشد.

نگاه رونالدینیویی فدراسیون به گزینه ها؛

بالاخره صندلی کی روش به چه کسی می رسد؟

سپاهان  تساوی  و  نفت  برابر صنعت  برد 
مقابل نساجی، باعث شد تا تنها پرسپولیس 
بالاتر از تیمی باشد که ۴۹ سال است برای 
ایران  فوتبال  سطح  بالاترین  در  قهرمانی 

انتظار می کشد.
هوادار«،تراکتورسازی  »دنیای  گزارش  به 
بار دیگر تبدیل به یکی از مدعی های اصلی 
قهرمانی بالاترین سطح فوتبال ایران تبدیل 
شد تا کاری را انجام دهد که هیچ گاه در 
آن  انجام  به  موفق  خود  ساله  تاریخ ۴۹ 

نشده است.
انتقال به بخش خصوصی، خرید ستاره ها، 

استفاده از مربی های باتجربه و انسجام تیمی، 
دوباره تراکتورسازان را وادار به رؤیا پردازی 
کرده تا این تیم فاصله کمی برای نخستین 
قهرمانی خود در بالاترین سطح فوتبال ایران 
داشته باشد؛ رویایی که یک بار تا آستانه 
تحقق آن پیش رفتند اما یک کابوس و یک 

اشتباه همه چیز را از تبریز به اصفهان برد.
تونی  می رسید  نظر  به   ۹۳-۹۴ فصل 
اولویرای پرتغالی، تراکتورسازان را به هر چی 
که می خواهند رسانده است اما یک اشتباه 
چیز  همه  تبریز  امام  یادگار  ورزشگاه  در 
را نابود کرد؛ همه چیز به جز یک جشن 

نایب قهرمانی! تراکتورسازی هفته ها بود که 
در صدر جدول قرار داشت و قهرمانی تیم 
مربی پرتغالی برای همه مسجل شده بود 
و تنها بازی هفته آخر برابر نفت که فینال 
لیگ چهاردهم تلقی می شد باقی مانده بود. 
نفت  میزبان  امام  یادگار  تراکتورسازی در 
تهران بود و سپاهان در فولادشهر از سایپا 
پذیرایی می کرد. با اعلام اشتباه بلندگوی 
ورزشگاه، تراکتورسازی پیروزی ۳ بر یک را 
با تساوی ۳ بر ۳ عوض کرد تا سپاهانی که 
کم ترین شانس را برای قهرمانی داشت، فاتح 

لیگ برتر شود.

قرار است بار دیگر تاریخ برای تراکتورسازی 
باز هم یک  و  یادگار  باز هم  بخورد؛  رقم 
حریف مستقیم تا قهرمانی. تیم لیکنز که 
در ۹ هفته اخیر شکستی نداشته، باید در 
هفته بیست و هشتم میزبان پرسپولیسی 
باشد که الآن بخت نخست قهرمانی است. 
تفاوت دو تیم برای کسب قهرمانی این است 
که پرسپولیس دو بازی سخت برابر سپاهان 
و تراکتورسازی دارد اما شاگردان لیکنز در 
یادگار میزبان پرسپولیس هستند. میزبانی 
که طبق آمار شانس تراکتورسازی را برای 
پیروزی بیش تر می کند. این تیم در یادگار 

امام استقلال، نفت و سپاهان را شکست داده 
و به نظر می رسد راه بردن مدعی ها در خانه 

را خوب بلد است.
سرمربی بلژیکی به خوبی اسب تیمش را 
برای قهرمانی زین کرده و با توجه به بازی 
خانگی برابر پرسپولیس، کارشناسان سهم 
بیش تری را برای قهرمانی تبریزی ها قائل 
هستند. رویایی که می تواند پس از نزدیک 
به نیم قرن برآورده شود و مردم آذربایجان 
جامی  کند.  مدت ها خوشحال  از  پس  را 
که می تواند بهترین هدیه به کاپیتان های 
پرشورها پس از مدت ها دوری از ایران باشد.

انتظار برای رویایی ۴۹ ساله؛

 کار نیمه تمام پرتغالی ها را یک بلژیکی تمام می کند؟
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فن دایک کار چهار مدافع را می کند
گری نویل، اسطوره منچستریونایتد با تحسین ویرژیل فن دایک، ستاره خط 

بهترین  عنوان  به  امسال  فن دایک  دارد  اطمینان  می گوید  لیورپول  دفاعی 
فوتبالیست سال انگلیس انتخاب خواهد شد.فن دایک می تواند سر بزند، می تواند 

عالی دفاع کند و وقتی توپ را بدست می آورد فوق العاده تکنیکی است.

رکورد جدید صلاح؛ 50 گل در کمترین بازی
محمد صلاح، ستاره لیورپول، با گلزنی به ساوتهمپتون تاریخساز شد چرا که او 

سریعتر از همه بازیکنان تاریخ لیورپول موفق شده به رکورد 50 گل زده در لیگ برتر 
دست یابد. صلاح بعد از بازی در این باره گفت:« اگر اشتباه نکنم این پنجاهمین 

گلی بود که در لیگ برتر برای لیورپول زدم و بنابراین برایم گل خاصی بود.

گزینه رئال مادرید در صورت جدایی واران کیست؟
در صورت جدایی رافائل واران، رئال مادرید در سری آ به دنبال جانشین این مدافع 

فرانسوی خواهد بود.کالیدو کولیبالی، مدافع مستحکم و تنومند ناپولی، مهم ترین گزینه 
رئال مادرید برای تقویت خط دفاعی در تابستان سال جاری است و در صورت قطعی 

شدن جدایی واران، کهکشانی ها به سراغ این مدافع سنگالی خواهند رفت.

قرارداد هازارد و رئال مادرید: چند روز آینده
مارکا گزارش داد باشگاه  رئال مادرید ظرف چند روز آینده با ادن هازارد قراردادی 

شش ساله امضا خواهد کرد و هازارد حتی قصد دارد پیش از آن برای پیدا کردن خانه 
به پایتخت اسپانیا سفر کند. هازارد در ۳1 دیداری که این فصل برای چلسی در لیگ 

برتر انجام داد، 1۴ گل زد و 12 پاس گل نیز برای هم تیمی هایش فراهم کرد.

سرمربی جدید اینتر؛ خواهان جدایی ایکاردی!
شرایط فصل بعد برای اینتر در مورد مهاجم 2۶ ساله و آرژانتینی متفاوت خواهد بود  

کونته در مذاکرات با ماروتا اعلام کرده مشکلی با جدایی ایکاردی ندارد و ترجیح می 
دهد در خط حمله یک گزینه ارزان تر اما فیزیکی، همانند ادین ژکو یا دووان زاپاتا 

در ترکیب خود در اختیار داشته باشد.

کوتاه از ورزش
ایران و جهان بعضی ها داغشو دوست دارن 

اینفانتینو:فینال آسیا در تهران با شکوه برگزار شد
جانی اینفانتینو در سخنرانی خود از برگزاری فینال لیگ قهرمانان در تهران یاد کرد و 

گفت این یک فینال باشکوه نه تنها در آسیا بلکه جهان بود. وی همچنین تاکید کرد که 
خاطره میزبانی تهران از یادها نخواهد رفت. رییس فیفا در بدو ورودش به هتل با مهدی 

تاج رئیس فدراسیون فوتبال کشورمان هم برخورد گرمی داشت

تاج نایب رئیس AFC شد
مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال کشورمان که یکی از کاندیداهای عضویت به 

عنوان نایب رئیسی AFC با آرای اعضا به عنوان نایب رئیس AFC انتخاب شد 
 AFC پیش از این علی کفاشیان، رئیس سابق فدراسیون فوتبال ایران این پست

را در اختیار داشت.

برد چهارگله رقیب پرسپولیس بدون عمرالسوما
رقیب عربستانی پرسپولیس در هفته سوم لیگ قهرمانان آسیا با بردی شیرین و قاطع 

در هفته بیست و ششم لیگ عربستان با روحیه ای مضاعف به قهرمان ایران رسید.این 
برد باعث شد تا الاهلی با ۴۶ امتیاز و تنها یک امتیاز اختلاف با تیم چهارم جدول با 

جایگاه پنجمی راهی امارات شود.

شیخ  سلمان رسماً در ریاست AFC ابقا شد
شیخ سلمان بن ابراهیم آل خلیفه به اتفاق آرا بار دیگر به عنوان رئیس بالاترین 

نهاد فوتبالی آسیا انتخاب شد.شیخ سلمان از بحرین که در این دوره رقیبی در این 
انتخابات نداشت، تا سال 202۳ به ریاست خود در AFC ادامه خواهد داد و در این 

مدت نایب رئیس فیفا هم خواهد بود.

پیروزی تزابزون اسپور با حسینی
ترابزون اسپور جمعه شب در هفته بیست و هفتم سوپرلیگ ترکیه به مصاف 

آنتالیاسپور رفت و ۴ بر یک مهمانش را شکست داد.مجید حسینی در ترکیب 
اصلی ترابزون اسپور حضور داشت و ۹0 دقیقه بازی کرد. وحید امیری دیگر 

بازیکن ایرانی ترابزون از نیمکت شاهد پیروزی تیمش بود .

کادر فنی کشتی آزاد یکبار دیگر علیرضا 
های  رقابت  در  حضور  نامزد  را  کریمی 

آسیایی کرد. این گزینش به مفهوم کنار 
گذاشته شدن دوباره محمد جواد ابراهیمی 
از تیم ملی است. به عبارت دیگر و با توجه 
میدان  در  کریمی  احتمالی  موفقیت  به 
کرد  اذعان  توان  می  پیشاپیش  آسیایی، 
وی همانند سال گذشته پیراهن وزن ۹2 
کیلوگرم در مسابقات جهانی را نیز برتن 

خواهد کرد.
البته روشن است که در شایستگی های 

کریمی نمی توان تردید داشت. وی سال 
قبل موفق شد در شرایطی که دیگر اعضای 
تیم ملی نتیجه مطلوب نگرفتند، یک برنز 
آورد  ارمغان  به  کشورمان  برای  ارزش  با 
با این وصف و علی رغم شایستگی های 
این قهرمان ارزنده استان البرز نمی توان 
به راحتی از کنار تلاش های ارزنده جواد 
ابراهیمی عبور کرد. قهرمانی که سال قبل 
طی دو میدان مختلف موفق شد کریمی را 
شکست دهد. ابراهیمی امسال  و مطابق 
تمام  در  فدراسیون  شده  تعریف  فرایند 
تا  گرفته  انتخابی  از  نظر  مورد  مسابقات 
جام جهانی کشتی گرفت هر چند نتیجه 
فنی  کادر  نظر  موافق  کاملا  عملکرد وی 
نبود. در همین راستا ابراهیم مهربان یکی 
اعتراض  به  اشاره  با  ملی  تیم  مربیان  از 
نمایش  ابراهیمی  کرده:  اعلام  ابراهیمی 
جهانی   جام  و  تختی  جام  در  ضعیفی 
روسیه داشت و کادر فنی از نمایش وی 
رضایت ندارد این در حالی است که اصغر 
استان  کشتی  هیات  رییس  ثمربخش 
مازندران در دفاع از جواد ابراهیمی گفته: 

ابراهیمی  محمدجواد  حق  گذشته  سال 

ضایع شد و درخواست های ما نیز به جایی 
نرسید امسال هم گویا قصد دارند حق این 
جوان را زیر پا بگذارند. در این رابطه مراتب 
فدراسیون  سرپرست  به  را  خود  اعتراض 
اعلام کرده ایم .حمید بنی تمیم  کادر فنی 
را در این رابطه مسئول می داند.ابراهیمی 
فرایندهای مورد نظر فدراسیون  در تمام 
حضور پیدا کرده و عملکرد قابل قبولی هم 
داشته بنابراین حداقل انتظار وی و جامعه 
کشتی مازندران این است که ابراهیمی را 
به مسابقات آسیایی اعزام کنند. فدراسیون 
نباید اجازه دهد  کادرفنی سرخود تصمیم 
بگیرد. این روش مربیان تیم ملی موجب 
ما  شود.  می  گیران  کشتی  انگیزگی  بی 
وظیفه داریم به خاطر اعتلای کشتی کشور 
و استان هرجایی که دیدیم کار غیر معمول 
انجام می گیرد به دوستان گوشزد کنیم. 
الآن جوانی چون  نمی گوییم.  ناحق هم 
و  شده  انگیزه  بی  و  سرخورده  ابراهیمی 
همه ما باید در این خصوص جوابگو باشیم.

نقش کم رنگ  مسئولین فدراسیون 
به نظر می رسد مسئولین فدراسیون در 

برابر اتفاقاتی از این دست تدبیر لازم جهت 
تمشیت امور ندارند. از آنجایی که به قول 
بسیاری از بزرگان این لباس برای آقایان 
گشاد است و هنوز در برابر حوادث گرم و 
سرد روزگار به پختگی لازم نرسیده اند در 
نتیجه مواقعی از این دست اراده کافی برای 
تصمیم گیری ندارند. بدیهی است استان 
مازندران به عنوان قطب کشتی کشور از 
توان و اقتدار کافی برای تاثیر گذاری در 
تصمیمات مسئولین کنونی فدراسیون را 
دست  بود  شایسته  دلیل  همین  دارد.به 
اندرکاران فدراسیون در میدان نه چندان 
مهمی چون مسابقات آسیایی فرصتی برای 
عرض اندام  کشتی گیری منظم و سربه 
ارشک  حتی  یا  و  ابراهیمی  چون  زیری 
محبی که در تمام فرایند ها حضور داشته 
و از قضا کشتی های موفقیت آمیزی گرفته 
فراهم می کردند و کریمی را برای شرکت 
در آوردگاه جهانی کنار می گذاشتند. در 
این صورت هم قهرمانان یادشده به مراد 
خود می رسیدند، هم اختلافات کنونی به 
وجود نمی آمد و هم حمایت مازندرانی ها 

را از دست نمی دادند.

بی تدبیری فدراسیون در انتخاب ملی پوشان

حق با ابراهیمی است یا کریمی؟!

محمدرضا کاظمی


